
PROTOKÓŁ Nr 8/2024

z VIII sesji Rady Gminy Sosno mającej miejsce w dniu 5 grudnia 2024 roku

PORZĄDEK OBRAD

l. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Sosno Ryszard Badziński otworzył VIII sesję rady

gminy. Oprócz radnych w posiedzeniu sesji udział wzięli również: Wójt Gminy Sosno

Piotr Dobrzański, Zastępca Wójta Gminy Sosno Adam Ostrowski, Skarbnik Gminy

Sosno Arkadiusz Stryszyk oraz Sekretarz Gminy Sosno Iwona Sikorska. Swoją

obecnością zaszczycili licznie zebrani sołtysi poszczególnych jednostek

pomocniczych naszej gminy. Dodatkowo w sesji udział wzięła Dyrektor Gminnego

Ośrodka Pomocy Społecznej w Sośnie Aleksandra Woj as-Stry szyk oraz reporter

Wiadomości Krajeńskich Robert Srodecki. Przewodniczący Rady Gminy Sosno

Ryszard Badziński powitał wszystkich uczestników sesji.

2. Stwierdzenie kworum.

Przewodniczący rady gminy poinformował, że kwomm zostało osiągnięte, przy

którym może obradować i podejmować uchwały Rada Gminy Sosno. Obecnych było

15 radnych.

3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji.

Protokoły z obrad sesji, które miały miejsce w dniach 29 października i 19 listopada

2024 roku zostały przyjęte pozytywnie jednogłośnie przez 15 radnych.

4. Informacja z pracy komisji stałych w okresie między sesjami.

W dniu 29 listopada 2024 roku odbyło się jedno wspólne posiedzenie wszystkich

komisji rady gminy. Informację z pracy radnych podczas wspomnianego spotkania

przedstawiła Przewodnicząca Komisji Finansów, Planowania, Budżetu i Spraw

Socjalnych radna Sylwia Kamińska.

Radna Kamila Jabłońska nawiązując do informacji przedstawionej przez radną Sylwię

Kamińską poinformowała, że pojawił się w niej błąd. Zwróciła uwagę, że pani

sekretarz gminy nie uczestniczyła we wspólnym posiedzeniu komisji w dniu

29 listopada 2024 roku.
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5. Sprawozdanie z kontroli Komisji Rewizyjnej.

W dniu 17 października 2024 roku przeprowadzono kontrolę w Samorządowym

Przedszkolu w Sośnie. Sprawozdanie z przeprowadzonej kontroli przedstawiła

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej radna Wioletta Pacek. Raport obejmował zakres

kontroli oraz wnioski pokontrolne, w których zwrócono uwagę na dwa istotne aspekty.

Dotyczą one stanu technicznego dachu przedszkola oraz infrastruktury intemetowej.

Uwag do sprawozdania nie zgłoszono.

6. Informacja o działaniach Wójta Gminy Sosno oraz o realizacji zgłoszonych
interpelacji i wniosków podczas posiedzenia poprzedniej sesji, jak również
w okresie międzysesyjnym.

Wójt Gminy Sosno Piotr Dobrzański przedstawił sprawozdanie z podejmowanych

przez niego działań w okresie międzysesyjnym oraz o sposobie realizacji interpelacji

i zapytań zgłaszanych w okresie międzysesyjnym, jak również o sposobie realizacji

wniosków formalnych złożonych podczas posiedzeń komisji Rady Gminy Sosno.

Wójt gminy, korzystając z okazji, poinformował, że 11 grudnia 2024 roku nastąpi

uroczyste otwarcie nowej części Biblioteki-Domu Kultury w Sośnie. Wydarzenie to

ma wyjątkowy charakter, ponieważ jest zwieńczeniem szeregu inwestycji

zrealizowanych w ostatnim czasie w gminie Sosno. Nowa część BDK w Sośnie ma na

celu poprawę warunków dla użytkowników oraz stworzenie przestrzeni dla nowych

inicjatyw kulturalnych.

Radni nie wnieśli uwag do informacji przedstawionych przez włodarza gminy

Sosno. Jednakże pytali o szczegóły dotyczące budowy biogazowni rolniczej

w miejscowości Sitno oraz o powierzchnię farmy fotowoltaicznej, która ma powstać

w okolicach Przepałkowa.

7. Interpelacje i zapytania radnych.

Za pośrednictwem przewodniczącego rady gminy nie złożono do wójta żadnych

interpelacji i zapytań.

8. Informacja wójta o przygotowaniu gminy do sezonu zimowego.

Wójt Gminy Sosno poinformował, że usługi odśnieżania dróg gminnych do końca

2024 roku świadczy firma: Usługi Transportowe Łukasz Belter z Tuszkowa.

W przyszłym roku ten sam podmiot będzie świadczyć usługi w naszej gminie.

Świadczone usługi obejmują mechaniczne odśnieżanie zalegającego śniegu z dróg
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i zatok drogowych przez całą dobę - w dni robocze oraz święta, w różnych warunkach

atmosferycznych (opady śniegu, zawieje i zamiecie śnieżne, niskie temperatury),

jednak co do zasady odśnieżanie będzie następować po ustaniu opadów śniegu o ile

nie będą to opady długotrwałe. Wójt gminy wspomniał również, że zakres odśnieżania

obejmuje ok. 120 km dróg (publiczne kategorii gminnej oraz wewnętrzne, dojazdowe

do gospodarstw domowych).

Ponadto wójt zaznaczył, że odśnieżanie nie uwzględnia dróg typowo rolniczych -

dojazdowych do pól. Odśnieżanie prowadzone jest do momentu zapewnienia

przejezdności wszystkich zgłaszanych odcinków dróg.

Dodatkowo wójt gminy poinformował o zasadach dotyczących zimowego utrzymania

chodników i likwidacji gołoledzi, przypominając mieszkańcom o obowiązku

odśnieżania chodników przylegających do posesji. Dodał, że gmina zakupiła

i zapewniła transport do poszczególnych sołectw mieszaniny piasku z solą, aby

mieszkańcy mogli korzystać z niej do posypywania chodników i lokalnych dróg

w celu zapobiegania gołoledzi.

Wójt gminy korzystając z okazji wyraził wdzięczność sołtysom za ich stałą gotowość

do współpracy i za cierpliwość w trudnych, zimowych wamnkach. Dzięki wspólnym

działaniom możliwe jest szybkie reagowanie na potrzeby mieszkańców w okresie

zimowym.

Radny Stanisław Gackowski w nawiązaniu do przedstawionej przez wójta informacji

zapytał czy mieszanka piasku z solą jest dostarczana do sołectw przez zewnętrzną

firmę, czy przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Sośnie. Jednocześnie zwrócił

uwagę, aby piasek był estetyczniej wsypywany do pojemników przeznaczonych na ten

cel.

Wójt wyjaśnił radnemu, że transport mieszanki realizowany jest we własnym zakresie

przy pomocy pracowników zatrudnionych w ramach robót publicznych. Dodał

również, że mieszanka piasku z solą kupowana jest od Zarządu Drogowego

w Sępolnie Krajeńskim. Wójt gminy przyjął uwagę radnego informując go, że sam

zauważył problem rozrzucania piasku wokół pojemników, zamiast właściwego

uzupełniania ich zawartości. Wójt gminy dołoży starań, aby takie sytuacje były

eliminowane, a process uzupełniania odbywał się w sposób bardziej estetyczny

i uporządkowany.
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9. Podjęcie uchwal w sprawie:

9.1. odmowy uwzględnienia wniosku o podjęcie uchwały przez Radę Gminy
Sosno w przedmiocie podziału sołectwa Dziedno

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
Remigiusz Zieliński.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA -15 radnych;
PRZECIW-O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.

9.2. uhvorzenia, zakresu i przedmiotu działania ośrodka wsparcia pod nazwą
„KLUB SENIORA w Sośnie"

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy Sosno Iwona Sikorska.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA - 15 radnych;
PRZECIW-O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.

9.3. zmiany uchwały odnośnie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy
Społecznej w Sośnie

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy Sosno Iwona Sikorska.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA- 15 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.

9.4. szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach
wsparcia, w tym w schroniskach dla osób bezdomnych, schroniskach dla osób
bezdomnych z usługami opiekuńczymi i mieszkaniach treningowych lub
wspomaganych dla osób, których gminą właściwą miejscowo jest Gmina Sosno

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy Sosno Iwona Sikorska.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA -15 radnych;
PRZECIW-O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.
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9.5. ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych na dowożenie
dzieci do szkół dla samorządowego zakładu budżetowego

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy Sosno Iwona Sikorska.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA - 15 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.

9.6. ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych na koszenie
zieleni dla samorządowego zakładu budżetowego

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy Sosno Iwona Sikorska.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA- 15 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.

9.7. zasad i trybu udzielania dotacji celowej na doHnansowanie kosztów
inwestycji służących gospodarce wodnej oraz sposobu jej rozliczania

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy Sosno Iwona Sikorska.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA -15 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.

9.8. zmiany uchwały w przedmiocie wspólnej obsługi administracyjnej,
finansowej i organizacyjnej

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy Sosno Arkadiusz Stryszyk.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA -15 radnych;
PRZECIW-O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.

9.9. dopuszczenia zapłaty podatków i innych opłat stanowiących dochody
budżetu Gminy Sosno instrumentem płatniczym

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy Sosno Arkadiusz Stryszyk.
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Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA- 14 radnych;
PRZECIW - l radny;
WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.

9.10. uchylenia uchwały w sprawie poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy Sosno Arkadiusz Stryszyk.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA- 14 radnych;
PRZECIW - l radny;
WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.

9.11. uchylenia uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy Sosno Arkadiusz Stryszyk.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA- 14 radnych;
PRZECIW-l radny;
WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.

9.12. wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, terminie i miejscu jej
składania oraz warunkach i trybie składania deklaracji za pomocą środków
komunikacji elektronicznej

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy Sosno Arkadiusz Stryszyk.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA - 15 radnych;
PRZECIW-O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.

9.13. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sosno na lata 2024-2029

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy Sosno Arkadiusz Stryszyk.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA - 15 radnych;
PRZECIW-O radnych;

6



WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.

9.14. zmian w budżecie gminy na 2024 rok

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy Sosno Arkadiusz Stryszyk.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA -15 radnych;
PRZECIW-O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.

10. Wolne wnioski i zapytania.

VIII sesja Rady Gminy Sosno była okazją dla radnych i sołtysów do zgłaszania

nurtujących ich spraw. Poruszyli między innymi temat związany z lokalną

infrastrukturą oświetleniową proponując, aby lampy uliczne zapalały się później

i gasły również w późniejszych godzinach, co pozwoliłoby na lepsze dostosowanie ich

działania do rzeczywistego zapotrzebowania na oświetlenie.

Radny Marcin Skalski złożył propozycję, aby na IX sesji Rady Gminy Sosno

podjąć uchwałę wyrażającą sprzeciw wobec przystąpienia Unii Europejskiej do

umowy z krajami Mercosur. Argumentował, że umowa w proponowanym kształcie

nie gwarantuje bezpieczeństwa polskim rolnikom i konsumentom.

Radny Stanisław Gackowski wnioskował o przycięcie zakrzaczeń wzdłuż dwóch

chodników w Sośnie: przy alei Jana Pawła II, jak również przy wyjeździe od Szkoły

Podstawowej w Sośnie na ulicę Parkową. Dodatkowo zwrócił uwagę na problem

zabłoconego odcinka drogi (ul. Leśna w Sośnie), przy której obecnie trwa budowa

ośrodka zdrowia. Podkreślił, że błoto ochlapuje pieszych, sprawia, że droga staje się

śliska, przez co stwarza zagrożenie dla poruszających się pojazdów.

Z kolei sołtys wsi Toninek pani Marzena Sołtys pytała o szczegóły dotyczące

zapytania ofertowego na usługę odśnieżania dróg, w tym o liczbę zgłoszonych

podmiotów, stawkę godzinową oraz o kwotę przeznaczoną przez gminę na zimowe

utrzymanie dróg.

11. Odpowiedzi na wnioski i zapytania zgłoszone podczas obrad.

Wójt gminy poinfonnował, że oświetlenie uliczne zostało przesunięte na godzinę

16:00. Podkreślił, że już wcześniej zwrócił uwagę na problem zbyt wczesnego

zapalania się lamp. Awaria systemu sterującego została naprawiona, a działanie lamp

jest na bieżąco monitorowane, aby zapobiec podobnym sytuacjom w przyszłości.
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Wójt gminy odpowiadając radnemu Marcinowi Skalskiemu poinformował, że sprawa

sprzeciwu wobec przystąpienia Unii Europejskiej do umowy z krajami Mercosur

będzie mogła zostać szczegółowo omówiona podczas wspólnego posiedzenia Komisji

Rolnictwa, Bezpieczeństwa i Ochrony Przeciwpożarowej wraz z Komisją Finansów,
Planowania, Budżetu i Spraw Socjalnych (23 gmdnia 2024 roku). W spotkaniu tym

będzie uczestniczyć członek Rady Powiatowej Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej

Biura Powiatowego w Sępolnie Krajeńskim, co pozwoli na głębsze pochylenie się nad

tym tematem.

Wójt gminy nawiązując do złożonych wniosków odnośnie przycięcia zakrzaczeń

w miejscowości Sosno zapewnił radnego Stanisława Gackowskiego, że podejmie
działania w celu rozwiązania tego problemu.

Natomiast w odpowiedzi na pytanie pani Marzenie Sołtys wójt gminy nadmienił, że

nie zna szczegółowych danych finansowych w przedmiocie zimowego utrzymania

dróg, zapewniając panią sołtys wsi Toninek, że udzieli jej odpowiedzi w terminie

późniejszym. Wójt gminy dodał, że do zapytania ofertowego na odśnieżanie dróg
zgłosił się jeden podmiot.

12. Zakończenie obrad.

W związku z wyczekaniem porządku obrad przewodniczący rady gminy zamknął
VIII sesję Rady Gminy Sosno. Integralną część protokołu stanowi nagranie obrazu

wraz z dźwiękiem, które opublikowane jest na serwisie intemetowym pod adresem:
https://portal.posiedzenia.pl/Sosno oraz zabezpieczone zostało na zewnętrznym

nośniku danych. Informacja dotycząca zimowego utrzymania dróg w gminie będąca

załącznikiem do niniejszego protokołu udostępniona jest na stronie intemetowej

https://sosno.posiedzenia.pl w zakładce „Posiedzenia" poprzez wybranie z listy
posiedzeń sesję z dnia 5 grudnia 2024 roku.

VIII sesja Rady Gminy Sosno trwała w godzinach 9:00-11:09. Na tym protokół
zakończono.

PRZEWODNICZĄCY
RADY G^ttNY S^ŚNO

Protokół sporządziła:

INSPEKTj,
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